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Møde den: 17. februar 2014 

1443-340 Arts Videolink 

UVA/EKA båndmøde 

 

Til stede: Mariann Holmslykke (MAR), Mette Dremstrup (MD), Søren Anker 

Andersen (SAA), Sissel Johansen (SRJ), Solveig Sannem (SOS),  

Helle S. Steffensen (HSS) 

 

Fraværende: Theresa Albøge Laursen (TAL), Sarah B. MacIntyre (SBM) 

REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Tilføjelser? 

 

2. Opfølgningspunkter 

- Opfølgning på spr. til IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved MD. 

- Indstilling til afviste eksamensbesvarelser - status siden sidst ved HSS se bilag 1 

- Opfølgning på digital eksamen - herunder pilottest ved HSS 

- Opfølgning på genudstedelse af bevis ved HSS se bilag 2 

 

 

3. Drøftelsespunkter 

Status på LMS samt kommende aktiviteter, som involverer UVA/EKA v/Bjarne 

Randrup og Per Guldbæk Larsen. Bjarne Randrup og Per Guldbæk Larsen er in-

viteret til kl. 10.00. Bilag fremsendes inden mødet. 

 

Brainstorm på prioriteringsmodel til emnemanchetter v/SBM 

 

 

4. Orientering fra 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Dagsorden og bilag til møde mandag d. 17. feb. er sendt ud til orientering 

- Dialogforum 

- SNUK-båndet 

- VEST-båndet 

Se vedhæftet referat se bilag 3 

- UJS 

- Driftsenheden 

- - Andre?  

 

 



 

 

    

Side 2/7 

 

AARHUS 

UNIVERSITET 

 

5. Fremdriftsreform 

Drøftelse af udsendt materiale fra Birgit Andersen den 7. februar 2014. Se bilag 4 

 

6. Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmåltil afklaring fra HO 

 

 

7. Pipeline 

Gennemgang og status på i gangværende opgaver - herunder tilbagemeling på 

spr. fra sidste møde. 

 

Drøftelsespunkter: 

 

- Seneste ansøgningsfrist i en optagelsestermin på kandidat fra UVA/EKA-

møde d. 16.12.2013 

 

 

Emnemanchetter klar til prioritering: 

 

- Emnemanchet 'Oprydning i gamle jobs på STADS PRODUKTION, versi-

on 13.1' v/Peter Herning. Dato for behandling er ikke fastsat endnu. 

 

Emnemanchetter som endnu ikke er beskrevet (pipeline til pipeline) 

 

- Emnemanchet: 'Brug af kaldenavn og visning af prøveform på Selvbetje-

ningen’ skal omskrives så problem skitses og der ikke forslås en løsning 

v/MAR 

 

9. Forslag til dagsorden for næste møde 

Næste møde er  mandag d. 3. marts. 

 

9. Eventuelt 

 

 

REFERAT 

 

AD 1: Godkendelse af dagsorden 

 Følgende punkter fra SAA kommer ind under punktet: Opfølgning på digital 

eksamen: 

Digital eksamen:  

Hvilke former for anonymisering har vi brug for i forhold til DE? 
- Skal det være en anonymisering, der stammer fra STADS, eller vil vi 

kunne ”nøjes” med en anonymisering, der alene genereres i det digita-
le eksamenssystem? 
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Eksamenslokale til studerende med særlige behov 
- Er der behov for, at vi på tværs af AU får etableret et eller flere eksa-

menslokaler, hvor studerende med særlige behov kan placeres ved 
stedprøver? 

o Særlige behov kan være kørestolsbrugere, studerende med so-
cial fobi (hvor skærme måske kunne klare behovet), særlige 
stole (kontorstole), ammerum osv. 

 

 Prioriteringsmodel udgår fra dagsorden. 

 

 Referat fra UVA/EKA møde d. 3. feb. er ikke endelig godkendt. Der er mulig-

hed for at sende kommentarer til HSS sammen med nærværende referat. 

Begge referater godkendes samtidig.  

 

 

AD 2: Opsamlingspunkter 

- Opfølgning på spr. til IC vedr. procedure for udvekslingsstuderende - kort op-

følgning ved MD. 

 

MD har ikke haft held til at træffe Mette Brandenborg.  MD tager kontakt til 

hende igen. 

SAA bemærkede, at det var vigtigt at finde ud af, hvornår de studerende er ind-

skrevet af IC, men også hvilke kurser de ønsker. Dette skal afklare med den loka-

le Talent afdeling på hovedområderne.  

 

- Indstilling til afviste eksamensbesvarelser - status siden sidst ved HSS se bilag 

1 

UVA/EKA kan godt acceptere LIS koordineringsgruppens behov og derfor er føl-

gende besluttet: 

 Den oprindelige indstilling med flere registreringsmuligheder rettes til af 

SBM. 

 HSS sørger for at den kommer videre på Chefmøde så snart så muligt. 

 

SNUK orienteres på møde mandag d. 17. feb. UVA/EKA har afstemt med SNUK 

via hovedområderne. 

 

 

- Opfølgning på digital eksamen - herunder pilottest ved HSS 

 

Vedr. pilottest: 

Der er udsendt skabelon til udvælgelse af prøver til test. Tidsplan for test er ude-

stående. 

 

Projektstatus: 
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SOS rejste spørgsmålet om, hvorvidt tidsplanen for de kommende funktionsaf-

klaringer i projektet er holdbar, og om AU selv kan levere de ressourcer og kom-

petencer ind i projektet, som er nødvendige for at projektet bliver en succes. 

 

UVA/EKA ønsker følgende belyst: 

 Hvem har truffet beslutning om, at AU skal lave pilottest til sommer? 

 Hvad er begrundelsen for, at AU skal lave pilottest og hvad er formålet 

med testen?   

 Er styregruppen klar over konsekvenserne i forhold til udviklingsforløbet 

af den nuværende beslutning? 

 

UVA/EKA gør følgende: 

 MD snakker med Olga Grünberger om ovenstående bekymringer 

 SOS sammenfatter bekymringen og sender videre til chefgruppen. 

 HSS, SOS og MD arbejder på at få problemstillingen belyst for styre-

gruppen – gerne på styregruppemøde d. 19. feb. 2014. 

 

Spørgsmål fra SAA til funktionsafklaring: 

SAA havde følgende spr. til funktionsafklaringsmøde tirsdag d. 18. feb. 

 Hvilke former for anonymisering har vi brug for i forhold til DE? 

 Har vi behov for at genere anonymisering-id i STADS (hvilket indebærer, 

at oplysningerne skal med i datastrømmen fra STADS til DE og tilbage)? 

 Eller kan vi ”nøjes” med et anonymiserings-id alene i DE? 

  

 Har vi allerede et eller flere særlige lokaler til at afvikle eksamener for stude-

rende med særlige behov, og hvis ikke, er det noget, som vi kunne overveje af 

få etableret? 

 Tilgængelighed for kørestolsbrugere 

 Studerende med social fobi (dvs. med mulighed for at sætte skillevægge 

op) 

 Særlige stole (f.eks. kontorstole) 

 …? 

 Uanset om vi har sådanne lokaler eller gerne vil have det etableret, skal 

det tænkes sammen med overvejelserne om en eksamensfabrik 

 

SAA modtager svar på mail fra UVA/EKA inden tirsdag d. 18. februar kl. 10.  

 

- Opfølgning på genudstedelse af bevis ved HSS se bilag 2 

Morten Bak Josefsen, Studiesystemer, har svaret på spørgsmålene om adresse-

ændringer:  
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1. Kan den studerende via selvbetjeningen komme til at rette i den primære 
adresse (felt 1)?  
Svar: Nej, det kan den studerende ikke. 
  

2. UVA/EKA vil gerne sikre, at de studerende ikke kan komme til at ændre i den 
første adresse og dermed overskrive adressefeltet, som ellers indeholder fol-
keregisteradressen.  
 
Svar: Det kan de studerende ikke. Den studerende indtaster en midlertidig 
adresse. Det er vigtigt at vide, at denne adresse styres via datoen. Dvs. den 
studerende sætter en slutdato for, hvor længe den midlertidige adresse skal 
gælde. Den studerende skal indtaste en dato, men den kan sætte til langt ud i 
fremtiden. 
  

3. Er der en slutdato på den midlertidige adresse, kan der være en fare ved det 
eller kan den bruges til noget?   
Svar: Slutdatoen oprettes kun via STADS selvbetjening. 

  

På baggrund af ovenstående kan emnemanchetten snart afsluttes – følgende ac-

tions mangler: 

 HSS laver udkast til kort vejledning, som godkendes via mail hos 

UVA/EKA.  

 HSS koordinerer med UJS i forhold til oversættelse. 

 Den danske og den oversatte tekst sendes ud til alle hovedområder. 

 

 

AD 3. Drøftelsespunkter 

 

Status på LMS samt kommende aktiviteter, som involverer UVA/EKA v/Bjarne 

Randrup og Per Guldbæk Larsen.  

 

Formålet med besøget var at give UVA/EKA overordnet information om projek-

tet og skabe dialog i forhold til den kommende proces. LMS ønsker en tæt kon-

takt til UVA/EKA i den næste del af projektet. LMS er på programmet på leder-

kredsmøde d. 27. feb. Per samarbejder med Kim Kusk om at planlægge indholdet 

af mødet.  

 

Det primære budskab er, at LMS er et forandringsprojekt og ikke et it-projekt. 

Som det er nu, har der været for meget systemtænkning og for lidt fokus på or-

ganisatorisk implementering. 

Per ønsker, at UVA/EKA skal være meget aktive i analyse- og krav fasen. Heref-

ter skal vi i gang med den organisatoriske implementering. 

Per havde en central pointe om, at LMS ikke løser alting. Det er væsentligt at få 

defineret, hvad LMS skal løse, og hvad LMS ikke skal løse. 
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MD sagde, at de enkelte hovedområder kører afsted med afklaringer, men MD 

stillede spørgsmålstegn ved, om afklaringerne sker på et oplyst grundlag, dvs. 

ved vi nok lokalt om, hvad det er LMS skal løse af udfordringer? 

Dette prøver projektet nu at løse ved at lave en iterativ proces de næste 3 måne-

der. Per fortæller, at det først er nu man har et tilstrækkeligt stort vidensniveau 

om Blackboard til, at man kan finde ud af, hvad man vil bruge, og hvordan man 

vil bruge det.  

Bjarne Randrup vil de kommende måneder komme rundt på hovedområderne 

med henblik på at få lavet disse afklaringer og for at få overblik over, hvordan 

behovene er i forhold til de mulige løsninger.  

Projektet er delt ind i 2 etaper:  

 Første etape er til august hvor Blackboard kan tages i brug med første 

pakke af funktionalitet.  

 Anden etape er til februar 2015 med næste pakke af funktionalitet.  

Formålet med den kommende proces er også at inddrage brugerne mere. 

Gennem den iterative proces udarbejdes der prototyper, som løbende bliver god-

kendt af projektlederteamet og UVA/EKA. 

Der mangler en afklaring af, hvordan man skal kommunikere og informere i 

Blackboard, samt hvordan Blackboard har snitflader til de øvrige informations-

kanaler, som AU bruger. AU KOM er involveret i projektet med et team, der 

hjælper med projekt- og programkommunikation. UVA/EKA fremhæver at VEST 

også er en vigtig del af denne afklaring.   

Per har planer om at spørge styregruppen om, hvor denne opgave er forankret.  

 

På baggrund af dagens indlæg er der dannet grundlag for et tættere samarbejde 

med UVA/EKA – der er en gensidig interesse i at hjælpe hinanden.  

 

 

Brainstorm på prioriteringsmodel til emnemanchetter v/SBM 

Punktet blev udsat til andet møde. 

 

 

 

AD 4: Opfølgning fra  

 

- Det tværgående bånd for uddannelse 

Dagsorden og bilag til møde mandag d. 17. feb. er sendt ud til orientering 

Dialogforum 

- SNUK-båndet 

- VEST-båndet 

Se vedhæftet referat se bilag 3 

- UJS 

- Driftsenheden  
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- Andre?  

 

 

AD 5: Fremdriftsreform 

Drøftelse af udsendt materiale fra Birgit Andersen den 7. februar 2014. Se bilag 4 

Se endvidere dette bilag for orientering om hvad der er sket i UNIled og det tværgå-

ende bånd for uddannelse. 

 

Punktet blev ikke nået. 

 

AD 6: Erfaringsudveksling/aktuelle spørgsmål til afklaring fra HO  

Der var ingen punkter til drøftelse. 

 

AD 7: Pipeline 

 

Opfølgning fra sager siden sidst: 

 Overdragelse af studiekortsproduktion – Morten er blevet bedt om at gå i 

gang med opgaven/prioritere den. 

 Fjernundervisning: HSS har rykket for den – svar mangler 

 Primære mailadresser: HSS har rykket for den – svar mangler 

 Betinget indskrivning: Status mangler fortsat 

 

Der er oprettet ny emnemanchet – men der er ikke taget stilling til den.  HSS tager 

den med på næste driftsledermøde.  

 

AD 8: Dagsorden til næste møde 

MAR og HSS laver ny dagsorden. 

HSS finder evt. en dato til nyt møde i uge 9. 

 

AD 9: Eventuelt 

Ingen punkter. 


